
Záznam z řádného jednání Ústřední odborné rady hasičských soutěží 

konaného dne 30. 10. 2014 v Praze             
 

Přítomni: vedoucí rady Ing. Jan Aulický, členové rady Ing. Tomáš Lefner, Lukáš Snopek,  

Zdeněk Prodělal, Iveta  Vojtová,  Ing. Jiří Rosenkranz, Zdeněk Šedivka a  Fiedler Jan.   

Omluveni: Ing. Jiří Čech,  Jaroslav Vaněk  

Hosté: Ing. Jaroslav Salivar, Ing. František Mencl a Bc. Rudolf Jelínek   
 

1) Zahájení  

Zahájil vedoucí rady Ing. Jan Aulický, přednesl přítomným program a požádal o připomínky a 

náměty.  
 

■ Rada program schválila.  
 

2) Úkoly a informace z jednání ústředních orgánů SH ČMS  

- Ing. Aulický  informoval, že v mezidobí jednání rady proběhlo několik jednání jak 

Ústředních, tak rozhodovacích orgánů SH ČMS. Nejdůležitější informací pro ÚORHS je úkol 

věnovat se více soutěžím CTIF a motivací družstev účasti na těchto soutěžích. Také se 

projednávala podpora sportu u SH ČMS a systému hasičských soutěží na další léta 

s vypracováním konceptu rozvoje hasičských soutěží, tak aby se hasičský sport stal uznávaným 

sportem ve sportovním prostředí. Další informace z jednání vrcholových orgánů  SH ČMS je 

možné najít na www.dh.cz .  
 

■  Rada vzala informace na vědomí.   
 

3) Kalendář soutěží na rok 2015   

- Ing. Aulický informoval radu o sběru dat ke Kalendáři soutěží na rok 2015. Sběrový formulář 

na hasičské soutěže a soutěže TFA byl již rozeslán na OSH a předán mna SS OSH. Formuláře 

je možné stáhnout na  www.dh.cz .  
  
■  Rada vzala na vědomí zpracování Kalendáře hasičských soutěží pro rok 2015  

 

4) Příprava vzorových propozic 2015 a propozic MČR v PS 2015 

- Ing. Aulický předložil radě oba dokumenty písemně v pracovní verzi.  

● Vzorové propozice pro postupové soutěže se novelizují každý rok a jsou připraveny ke 

zveřejnění s přílohou technických podmínek nářadí pro požární sport a vydá se s nimi i 

materiál „Pořádání hasičských sportovních soutěží organizačními jednotkami SH ČMS v roce 

2015“. Po připomínkování členů rady se do VP doplní pasáž o připuštění členů SH ČMS, kteří 

jsou cizí státní příslušníci, do postupových soutěží SH ČMS. Nově mohou cizí státní příslušníci 

startovat v postupových soutěžích pouze mají-li trvalé bydliště na území ČR a v případě že 

potřebují přestup tak musí splňovat i přestupní řád.  

● Propozice MČR v PS byly přizpůsobeny pro konání MČR v PS v Trutnově 26. – 28. Června 

2015. Po připomínkách spolupořadatelů Ing. Mencla a Bc. Jelínka se propozice upraví v pasáži 

pořadatelů a spolupořadatelů, v programu kdy: prezence všech závodníků a porada vedoucích 

proběhne pouze v pátek 26. června. Členové rady dále žádali doplnit start zahraničních 

závodníků na podmínku trvalého bydliště  a podmínit start členů ČHJ a MHJ, kteří nesmí 

startovat na postupových soutěžích SH ČMS. Byly doplněny soutěže v běhu na 100m překážek 

a věží, ze kterých postupují jednotlivci na MČR v PS. Dále se nebude po závodníky zajišťovat 

strava.  

Ing. Mencl dále vznesl dotaz, zda by so mohli oslovit stejní rozhodčí, kteří rozhodoval na 

MČR v ČB, tak aby byla obnova min. 15 % nových rozhodčích.  

http://www.dh.cz/
http://www.dh.cz/


Rada na toto oponovala, že u SH ČMS se vybírají rozhodčí podle toho, jak se přihlásí a mají 

zájem na MČR jet. Vše je o dobrovolnosti. ÚORHS vybírá samozřejmě dle kvalit rozhodčích i 

jejich přístupu na předchozích soutěžích.  

Rada dále podpořila výzvu pro dobrovolníky na MČR v PS. Tento systém se osvědčil a není 

důvod tyto dobrovolné pracovníky na MČR nebrat.  
 

■  Rada schválila vzorové propozice a doporučila je se změnami a doplňky zveřejnit v prosinci 

2014. Zároveň vzala na vědomí přípravu propozic MČR v PS  2015 a pověřila vedoucího rady 

postupně propozice doplňovat v pasážích časového harmonogramu, ubytování a stravování, 

pracovníků soutěže a rozhodčích dle porad k MČR a zveřejnit je na konci března 2015.   

 

5) Příprava seriálu soutěží Český pohár 2015                                                

- Ing. Aulický informoval radu, že seriál soutěží se bude konat již po 13. Vzhledem k tomu, že 

MČR v PS se koná na konce června tak nám tento seriál soutěží po MČR skomírá na účasti a 

proto se usiluje o posunutí MČR na konec srpna. Do seriálu soutěží se nově hlásí pořadatel 

OSH Olomouc se soutěží Olomoucký dvojboj. Soutěže seriálu před MČR, které jsou 

kvalifikačními pro jednotlivce na MČR v PS budou: 3. 5. 2015 Praha, 16. 5. 2015 Olomouc a 

23. 5. 2015 Ostrava.   

p. Šváb soutěže opravdu po MČR nemají takovou úroveň co by jsme si představovali a více jak 

šest by jich nemělo být. Proto se domluvilo, že Stovky Horní Lideč se již do ČP nebudou 

zařazovat. První tři soutěže se musí pohlídat, tak aby jejich kvalita byla na úrovni.  
 

■  Rada vzala informace na vědomí.   

 

6) Příprava MČR v tradičních disciplínách CTIF 2015                                               

 - Ing. Aulický informoval, že toto MČR se již tradičně uskuteční dne 26. 9. 2015 ve Dvoře 

Králové nad Labem ve spolupráci s HZS Královehradeckého kraje a KSH Královehradeckého 

kraje. Tato spolupráce je již vyzkoušená a všichni zde mají své úkoly.  

p. Šedivka toto potvrdil a informoval, že jej již zamluvený stadion.  

Bc. Jelínek informoval, že bude svolávat pořadatele soutěží CTIF a vedoucí družstev kteří se 

tradičním disciplínám CTIF věnují a to proto, že s nimi probere systém soutěží pro další tři 

roky před mezinárodní soutěží CTIF v Rakousku. MČR se od roku 2015 může účastnit pouze 

družstvo které se bude účastnit min dvou soutěží v ČR a kvalifikaci na mezinárodní soutěž 

v roce 2017 bude moci absolvovat pouze družstvo, které bude pravidelně účastníkem MČR 

v CTIF od roku 2015.  
 

■  Rada vzala informace na vědomí a s návrhem na systém soutěží v CTIF. Na poradu 

vedoucích družstev deleguje vedoucího rady a Jaroslava Vaňka.   
 

7) Přestupy v postupových soutěžích pro rok 2015                                                

 - Ing. Aulický informoval radu o materiálu ke sběru dat k vytvoření přestupních tabulek. 

Materiál „Upozornění na přestupní termín v postupových soutěžích v požárním sportu“ bude 

vydán na začátku prosince 2015, tak aby všem kdo přestupy potřebují na termíny zaslání 

formulářů.   
 

■  Rad schválila materiál ke zveřejnění.   

 

8) Vyhlášení kurzu RI a obnovy RI  

- Ing. Aulický  informoval o záměru vyhlášení kurzu pro RI a obnovovacího kurzu pro RI.  

Ing. Rosenkranz informoval, že si SH ČMS může požádat o odloučenou třídu pro oba kurzy 

přes GŘ HZS.   
 

■  Rada vzala informace na vědomí a pověřila vedoucího rady zajistit vyhlášení obou kurzů. 



9) Návrh změn Směrnice hasičských sportovních soutěží 

- Ing. Aulický  předložil písemné návrhy na změny ve stávajících Směrnicích. Jeden návrh 

vychází ze změn vyvolaným zkouškami přetlakového ventilu a používání jednotného stroje 

dodaného pořadatelem, který v konstrukční výbavě regulátor tlaku čerpadla a přetlakový ventil 

je tím pádem prvkem navíc, který např. u strojů Tohatsu úplně mění těžiště stroje. Druhý návrh 

vychází z vyhlášky o zdravotní způsobilosti k tělesné výchově a sportu. Požární sport je dnes 

výkonnostním sportem a musíme k tomu přizpůsobit i naše předpisy.   
 

■  Rada schválila navržené změny ve SHS a doporučila je předložit ke schválení VV SH ČMS.   

 

10) Vyhodnocení MČR v PS 2015 

- Ing. Aulický  předložil písemné zhodnocení MČR v PS, které bylo již projednáno na VV SH 

ČMS a kde je především navrhováno změnit termín konání MČR v PS na konec srpna či 

začátek září. Jinak MČR proběhlo na vysoké úrovni a všem kdo se na přípravě a konání 

podíleli bylo řádně poděkováno.    
 

■  Rada vzala informace na vědomí.   

 

11) Plán práce na rok 2015 

- Ing. Aulický  předložil písemně návrh plánu práce na rok 2015.  
 

■  Rada schválila plán práce doporučila ho předložit ke schválení VV SH ČMS.   

 

12) Různé  

Ing. Aulický,  předložil radě návrh na vyhlášení hasičských soutěží s celostátní působností pro 

rok 2015. Toto vyhlášení se musí udělat do konce listopadu, aby si mohli ostatní pobočné 

spolky zorganizovat soutěže. Pro ČP 2015 dodá termíny soutěží p. Šváb. Pro Extraligu dodá 

termíny soutěží Ing. Čech. Termíny Haly Jablonec nad Nisou a všech MČR již máme. 

Regionální soutěže CTIF se také již dávají dohromady. Čech.    

 

Ing. Aulický  seznámil členy rady s přípravou Galaodpoledne hasičských soutěží a všechny na 

toto vyhodnocení pozval. Hodnotit se bude komplet ČP 2014 a MS ve Svitavách. Všechny 

čeká bohatý kulturní program. Galaodpoledne se uskuteční dne 29. Listopadu 2014 v Divadle 

U Hasičů od 16:00 hod.    

 

Ing. Aulický seznámil členy rady s žádostmi o zapůjčení přenosných stříkaček KOMFI a FOX  

na rok 2015 pro postupové soutěže v PS. Rozpis se bude postupně doplňovat dle žádostí. 

Prioritně se půjčují stříkačky KOMFI. Stříkačky FOX jsou určeny pro reprezentaci v PS a 

MČR v PS.  Půjčení stříkaček nesmí korigovat s přípravou reprezentace v PS všech kategorií.    

 

Na závěr Ing. Aulický  poděkoval všem za vstřícný přístup k jednání.  

 

 
Zapsal dne 30. 10. 2014  Ing. Jan Aulický                                                   
 

                                                                                                       


